
                                                                                                                                           
Číslo 1/2024                                                                                                                            25.01.2024 

 

 

 

Z jednání zastupitelstva  
   Na 9. zasedání obecního zastupitelstva byla 

schválena nová Smlouva o spolupráci při zajištění 

dopravní obslužnosti Libereckého kraje na období 

od roku 2024 do roku 2028. Kraj nám                        

po mnoholetém držení stejných cen zohlednil 

inflaci     a zvedl příspěvek na občana a kalendářní 

rok  o neuvěřitelných 250 %. Dalším významným 

bodem bylo schválení Smlouvy o příspěvku          

na spolufinancování sociálních služeb ORP Česká 

Lípa. Zastupitelé tak rozhodli o tom, že se připojí 

k solidárnímu systému, do kterého patří většina 

obcí v našem okrese.  

  V listopadu se konalo 10. zasedání obecního 

zastupitelstva. Hned v úvodu složila slib Oldřiška 

Volšická, která ve funkci nahradila Lukáše 

Kašpara, který na svůj mandát rezignoval. Zároveň 

s tím bylo potřeba zvolit nového předsedu 

kontrolního výboru, kterým byl zvolen pan Aleš 

Černín. Novou členkou kontrolního výboru se 

stala paní Milena Brožová.  

  Hlavním tématem prosincového 11. zasedání 

obecního zastupitelstva bylo schválení rozpočtu    

a vyhnutí se tak rozpočtovému provizoriu. Po 

bouřlivé diskusi a mnoha kompromisech se to 

podařilo. Rozpočet byl schválený se schodkem 

převyšujícím 10 mil. Kč. Dalším z bodů bylo 

schválení obecně závazných vyhlášek o místním 

poplatku za užívání veřejného prostranství, za 

obecní systém odpadového hospodářství, poplatku 

ze vstupného, z pobytu a o nočním klidu k 1. lednu 

2024 dle pokynů Ministerstva vnitra.  

 

             D. Šmat

 

Milí sousedé!
  Ani jsme se nenadáli a rok 2023 je za námi. 

Upřímně doufám, že pro vás byl úspěšný, a že 

životní peripetie jste ustáli bez újmy. Nový rok 

nám přináší možnost se společně zamyslet 

nad tím, co nám přinese nadcházejících dvanáct 

měsíců. Do jisté míry to záleží na každém z nás, 

jak budeme ovlivňovat své okolí, jakou budeme 

vyzařovat energii: zda bude převážně pozitivní 

anebo budeme šířit „blbou náladu“. To je 

svobodná volba každého z nás. Společně ale 

můžeme (a vlastně „musíme“, protože jsme 

na jedné lodi), posunout náš společný domov 

k dalšímu rozvoji. 

  Úkolem obce je nejen tento organizmus udržovat 

v chodu, ale i ho dále rozvíjet. V tomto směru 

nejvíce napovídá schválený rozpočet obce na příští 

rok.  

  V letošním roce se budeme snažit naplnit co 

možná nejvíce z našich předsevzetí promítnutých 

v rozpočtu. Mezi ně patří nejen opravy místních 

komunikací a veřejného osvětlení, ale i zlepšení a 

investice do veřejného prostoru a majetku nás 

všech. 

  Protože jsem si vědom, že životní náklady 

každého z nás rostou, tak se zastupitelstvo 

při zvyšování poplatků drží zkrátka, případně je 

nenavyšuje vůbec.  

  V roce 2023 se nám více či méně dařilo udržet 

rozpočet na sběr komunálního odpadu. Na tom 

nesete zásluhu především vy, milí sousedé, kteří 

svědomitě třídíte domovní odpad a využíváte jak 

popelnice na plasty/plechovky u vašich domů, tak 

i velkoobjemové nádoby v obci. Bohužel to však 

neplatí pro všechny. Někteří z nás, místo aby 

podpořili naši snahu o snížení množství 

komunálního odpadu, zejména toho objemného, 

jej naopak navyšují a tím neúměrně zatěžují 

obecní rozpočet. Tento trend je bohužel vzestupný. 

Místo, abychom se blížili k dosažení stanovených 

separačních cílů, se od nich vzdalujeme, což se 
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odráží v rychle rostoucích nákladech na 

skládkování. Proto vás prosím, využívejte co 

nejvíce nádoby na tříděný odpad, potažmo 

využívejte pro odstraňování velkoobjemového 

odpadu svozové dny, které jsou každoročně v obci 

praktikovány na jaře a na podzim. 

  Dalším z našich předsevzetí je nadále podporovat 

kulturní akce pořádané naší kulturní komisí, 

školou, TJ Sokolem, místními spolky i vámi, 

občany. Proto sledujte naše vývěsky, webové a 

Facebookové stránky.  

  V letošním roce vešla v platnost vyhláška o 

nočním klidu, jež by vás měla upozornit na akce, 

které se svolením obce proběhnou. Tato vyhláška 

se může v průběhu roku měnit, ale vždy by vás 

měla s dostatečným předstihem informovat o 

probíhajících akcích. 

  Proto na vás apeluji, abyste se vy, kdo jste tak 

dosud neučinili, zapojili do našeho obecního SMS 

rozhlasu, jenž vás s dostatečným předstihem 

informuje nejen o kulturních akcí, ale slouží též 

jako způsob rychlého předání důležitých sdělení 

od zástupců obce. Paní referentka je vám 

k dispozici v úřední dny, registrace zabere jen pár 

minut. 

  V závěru bych vám chtěl poděkovat za to, jak se 

o dění v obci zajímáte. Děkuji za vaše návrhy na 

zlepšení života v obci, ať už se jedná o kulturní 

akce nebo péči o zeleň. Děkuji též za vaše nabídky 

pomoci ve všech možných oblastech. Váš zájem 

mne naplňuje optimismem a vírou v to, že naše 

práce a úsilí má smysl. 

  Přeji vám mnoho úspěchů v novém roce, pevné 

zdraví a vůli měnit, co změnit chcete. 

Váš starosta.

 

Ze školy... 
   Školní rok je v plném běhu, žáky čeká pololetní 

vysvědčení. Během prvního pololetí jsme, kromě 

učení, žili i kulturním životem. V listopadu 

uspořádala škola již tradiční lampionový průvod 

obcí, na kterém se sešlo mnoho dětí i rodičů. Ještě 

během listopadu jsme zahájili adventní čas 

uspořádáním Jarmarku na školní zahradě. 

Vystoupení dětí i žáků, stánky, občerstvení, 

ohňostroj... Počasí nám přálo a účast návštěvníků 

byla více než hojná. Potom byl prosinec – navštívil 

nás kouzelník Waldini, který se svými kouzly 

ohromil nejen děti, ale i dospělé. Navštívila nás i 

paní včelařka s poučným povídáním o včelách a s 

ochutnávkou medových snídaní. Za dětmi přišel 

do školy i školky s nadílkou čert s Mikulášem a 

andělem. Děti potom roznášely vánoční přáníčka 

po obci. Děti z mateřské školy ještě stihly navštívit 

obecní knihovnu. Pro rodiče byla připravena na 

Sokolovně vánoční besídka. Na závěr roku 2023 

jsme uspořádali ve třídách besídky s nadělováním 

dárků. Následně děti ve škole i přespaly. Hned 

začátkem roku 2024 se 24 žáků školy zúčastnilo 

Tříkrálové sbírky, kdy spolu s dospělým 

doprovodem procházeli obcí s přáním do nového 

roku. Sbírka probíhala ve spolupráci s Charitou 

Česká Kamenice. Ve škole se toho děje opravdu 

hodně, ale teď se soustředíme především na 

vysvědčení. 

       J. Hoffmannová

 

Kulturní komise 

 

SETKÁNÍ SENIORŮ 

  V sobotu 21.10. se na sále Sokolovny sešli naši 

senioři. K tanci i poslechu jim celé odpoledne hrála 

kapela HAPPY BAND, jako překvapení 

vystoupily mažoretky DASTY z Mělníku. 

Dobré zákusky s kávou, výborná večeře a vínečko, 

všichni se skvěle bavili až do večera.  
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Poděkování 

  Chtěl bych poděkovat kulturní komisi za setkání 

důchodců, které bylo velmi zdařilé. Moc hezké 

bylo vystoupení dětských mažoretek. Celou dobu 

nám příjemně hrála kapela, i když na můj vkus 

trochu nahlas. Občerstvení nás mile překvapilo, po 

výborné knedlíčkové polévce následovala ještě 

lepší svíčková, za což patří také pochvala 

kuchařce. Zákusek s kávou nám taky chutnal. Po 

celou dobu se o nás vzorně starala obsluha. Ještě 

jednou děkujeme za příjemně strávené odpoledne 

a můžeme se těšit, že za rok se zase sejdeme. 

        Milan Kottvald 

 

HALLOWEEN 

  V sobotu 4.11. jsme se po setmění sešli v parku      

za „čtyřkou“, kde byla připravena halloweenská 

stezka. Všichni zúčastnění museli splnit 

jednoduché úkoly, za které dostali malé odměny. 

Všichni jsme si užili hezký podvečer. 

 

 

MIKULÁŠ 

  Adventní čas jsme začali v neděli 3.12. v parku 

před „čtyřkou“. Grilovaly se klobásy, jedl se závin, 

pil se čaj a svařák i počasí nám přálo, bylo vánočně 

nasněženo a mrazivo. Děti si ozdobily stromeček, 

pouštěly plovoucí svíčky na vodě, zazpívaly si 

koledy. Přišel i Mikuláš, anděl a čerti, rozdali 

dětem balíčky se sladkostmi a ovocem. Nakonec 

se rozsvítil ozdobený vánoční stromeček. 

 

POZVÁNKA 

  Zveme všechny 10.2.2024 na MASOPUST, 

průvod masek začne v 11:00 hod u bytovek. Večer 

zábava od 20:00 hod, k tanci a poslechu zahraje 

VOSTY BAND, vstup 100,-Kč. 

      H. Waxmandská 
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Přehled letošních kulturních akcí v obci 
10.2. Masopustní veselice a zábava 

6.4. Odemykání pekla 

30.4. Pálení čarodějnic (ve spolupráci s TJ 

Sokol) 

18.5. Setkání seniorů 

8.6. Den dětí 

24.8. Zahrádecké slavnosti 

7.9. Vaření kotlíkových gulášů (ve spolupráci 

s OMS) 

28.9. Václavská zábava 

19.10. Setkání seniorů 

2.11. Halloweenská cesta 

1.12. Mikulášská nadílka 

 

Platba místních poplatků     

  Obecní úřad v Zahrádkách informuje, že do 

15.3.2024 je potřeba uhradit poplatek za obecní 

systém odpadového hospodářství. Dle Obecně 

závazné vyhlášky 3/2023 byl stanoven takto: 

• 500,- Kč na osobu a rok (platí se za 

každého občana, který je v obci hlášen k 

pobytu, bez rozdílu věku) 

• 500,- Kč na objekt a rok (platí se za 

rekreační objekt, byt nebo dům, ve kterém 

není hlášena k pobytu žádná osoba) 

  Poplatek je možné uhradit dvěma způsoby. 

Buď hotově v kanceláři obecního úřadu, nebo 

převodem na účet č. 5422421/0100, do textu pro 

příjemce uvést jméno nebo číslo popisné nebo 

evidenční číslo nemovitosti. Včas nezaplacený 

poplatek nebo jeho část může správce poplatku 

zvýšit až na trojnásobek. Více informací 

v kanceláři obecního úřadu nebo na tel. 

487 877 454, popř. na webových stránkách obce. 

          I. Cedrychová 

 

 

Tříkrálová sbírka 
Jak je v posledních letech tradicí, tak i tento rok 

probíhala Tříkrálová sbírka, která se konala 6. 1. 

2024. Během letošní Tříkrálové sbírky se vybíralo 

na Domácí hospic sv. Máří Magdalény v České 

Kamenici, který zde pomáhá již 7 let všem, kteří 

chtějí svým blízkým sloužit v těžkých i radostných 

posledních chvílích nejen v České Kamenici, ale i 

v jeho okolí. Děkujeme všem, kteří otevřeli svá 

srdce a dveře našim úžasným koledníkům, kteří 

přinášejí do Vašich domů požehnání a prosí             

o příspěvek. Během letoška se Vám podařilo 

vybrat 23 845 korun. Všem koledníkům, 

vedoucím i rodičům moc děkujeme a budeme se 

příští rok těšit na další spolupráci.  

Kateřina Kodymová 
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Doplnění dubové aleje 
  Na 9. zasedání obecního zastupitelstva navrhla 

místní občanka, aby se doplnila dubová alej od 

sušárny k ordinaci doktora Cedrycha ideálně 

formou sponzorského daru od občanů s tím, že by 

si každý ze sponzorů, v případě zájmu, mohl i svůj 

strom vlastnoručně zasadit. Doporučila obci, aby 

oslovila další podobně smýšlející spoluobčany. 

Návrh byl přijat a obec koupila 7 vzrostlých dubů 

od paní Markéty Bartošové a 7 sponzorů je 

následně obci formou daru zaplatilo. Odpoledne 

dne 12. prosince se vybraní sponzoři sešli a do 

rychlou rotou připravených děr stromy zasadili.  

  A kdo jsou oni sponzoři, kterým patří díky? 

Jde o Hanu Záhorovou, Ivanu Cedrychovou, 

Markétu Bartošovou, Martina Jelínka, Martina 

Macha, Ladislava Masopusta a Roberta Srnku. 

Věřím, že se tak podařilo zavést novou tradici, kdy 

se místní občané ve spolupráci s obcí podílí na 

jejím zkrášlování. Pokud byste měli zájem se 

podobného projektu zúčastnit, neváhejte a 

oznamte svůj záměr na obecním úřadě. Na jaře se 

do toho můžeme společně pustit. 
        D. Šmat 

 

   
 

Společenská kronika: 

 
Opustili nás:  Ladislav Vereš, září 2023, ve věku 73 let 

 Josef Merka, říjen 2023, ve věku 67 let 

 Jan Matějka, prosinec 2023, ve věku 69 let 

 Ing. Vítězslav Kašpar, leden 2024, ve věku nedožitých 81 let 
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